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  Anslag 
Beslutsinstans: Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-02-15 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelseförvaltningen, kansliavdelningen 
 
 
Underskrift                     Utdragsbestyrkande 

           

Plats och tid 
Kommunhus A, plan 7, Landsort 2024-02-15 kl. 14.00-16.00 

Närvarande ledamöter  
Christina Sönnergren (M), ordförande 
Rolf Hofsten (PPiN) 
Helena Göransson (L) 
Roger Almstedt (SD) 
Roland Junerud (S) 
   

 

 

Närvarande  
Margareta Nylander, samordningsförbundet §§ 1-5, §7 
Maria Kinhammer, samordningsförbundet §§1-5, §7 
Mikael Landberg, förvaltningschef § 6 
Gabriella Rodling, avdelningschef 
Ronja Ask, enhetschef §10 
Agneta Tjärnhammar, SPF Moringen  
Monica Andersson, SPF Moringen 
Ingrid Ekman, Nynäshamns demensförening  
Solveig Lundstedt, PRO Nynäshamn 
Anna-Lena Lundén, PRO Nynäshamn 
Kerstin Persson Strokeföreningen  
Anita Rytterkull, Nynäshamns Demensförening  
Olof Persson, Strokeföreningen  
Berit Åberg, PRO Nynäshamn 
Kerstin Andersson, MP 
Maximilian Hildeby, politisk sekreterare  
Johanna Briving, nämndsekreterare  
 

 

Paragrafer 
§§ 1-14 

Justeringens plats och tid 
Kommunhuset A-hus, plan 7, 2024-02-29 Klockan 13.30 

Underskrifter 
 
Christina Sönnergren (M) 
Ordförande 

Anita Rytterkull, Nynäshamns 
demensförening  
Justerare 

  
Johanna Briving 
nämndsekreterare  
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Innehållsförteckning              

 § 1 Mötets öppnande 
 

 § 2 Närvarande 
 

 § 3 Val av justerare 
 

 § 4 Fastställande av dagordning och eventuella övriga frågor 
 

 § 5 Föregående protokoll 
 

 § 6 
 
 § 7  
 
§ 8 

Presentation, Mikael Landberg, förvaltningschef  

Samordningsförbundet Margaretha Nylander, projektledare kommer och berättar 
om Resursrådet och Sammaprojektet. 

Uppföljning balanslista 
 

 

§ 9 
 
  
 
§ 10 
 
 
§ 11 
 
 
§ 12 
 
 
§ 13 

 
Gabriella Rodling, avdelningschef äldreomsorg, berättar om nya lokaler kommunal  
hemtjänst och antal LOV utförare av hemtjänst. 

 

Ronja Ask, enhetschef, kommer och berättar om hur kommunen arbetar med att 
följa upp utförare av LOV hemtjänst. 

Birgitta Larsson, trafikingenjör, svarar på frågor kring övergångsställe Ösmo 
busstorg.  
 

Övriga frågor  
 
 
Mötet avslutas 
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§ 1 

Mötets öppnande 
Christina Sönnergren (M) hälsar alla välkomna. 
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§ 2 

Närvarande 
Sekreterare Johanna Briving tar närvaro.  
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§ 3 

Val av justerare 
Anita Rytterkull blir vald till justerare för KRF. 
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§ 4 

Fastställande av dagordning och eventuella övriga frågor 
 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor (KRF) fastställer dagordningen enligt utskick. 
 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor (KRF) behandlar ärendena i följande ordning §§ 1-5, §7, 
§6, § 11, §§8-10 och §§ 11-13. 
 
Helena Göransson (L), saknar punkt på dagordningen, Information från de olika nämnderna. 

Frågor som inkommit från PRO via mail är:   

• PRO Nynäshamn, har skickat in fråga om när det planeras för det utlovade öppna mötet 
som PROs medlemmar är lovade?  
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§ 5 

Föregående protokoll 
Christina Sönnergren går igenom föregående protokoll.  
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§ 6 

Ny förvaltningschef på socialförvaltningen  
Mikael Landberg, förvaltningschef på socialförvaltningen från årsskiftet, presenterade sig för råden 
och berättade om hur han ser på sitt uppdrag.  
Vid årsskiftet gick socialförvaltningens chef Marlen Terrell i pension. Mikael Landberg, tidigare 
avdelningschef på förvaltningen och Myndigheten för äldre och funktionshinder, blir hennes 
efterträdare och han tillträdde tjänsten i början på januari. Mikael Landberg har arbetat i 
Nynäshamns kommun som chef för beställaravdelningen på socialförvaltningen sedan 2020 och har 
tidigare arbetat som bland annat myndighetschef på socialförvaltningen i Vaxholm och som 
enhetschef på Migrationsverket. Formellt tillträder Mikael Landberg tjänsten som ordinarie 
förvaltningschef den 27 februari då Marlen Terrell officiellt gör sin sista dag som anställd i 
kommunen. Fram till dess är han tillförordnad chef för Socialförvaltningen. 

Mikael Landberg informerade om det pågående arbetet som är på gång inom socialförvaltningen.  

• Chefsforum som kommer att träffas fyra gånger per år, där kommer man dels arbeta med 
ledarskapsutveckling mm 

• Verksamhetsberättelse 2024 
• Påbörjat arbete med mål och budget för 2025  
• Nytt särskilt boende  

Agneta Tjärnhammar, SPF Moringen ställde fråga till Mikael Landberg om att Rådet länge efterfrågat 
större insyn i frågor som handlar om äldreomsorg, ta del av remisser, för att kunna bättre ta del av 
vad som är på gång inom äldreomsorgen.   

Mikael Landberg svarar att man gärna ser att förvaltningen bjuds in till möte för dialog, bara det 
finns ett tydligt syfte eller frågeställning. Förvaltningen kan svara för ”hur” och ”vad” kan beskrivas 
av politiken.   
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§ 7 

Information från Samordningsförbundet östra Södertörn  
Margaretha Nylander, projektledare, och Maria Kinhammer, verksamhetsledare, informerar om och 
presenterar de värdefulla insatser och projekt som samordningsförbundet organiserar och 
finansierar åt Nynäshamns kommun.  

Presentationen kommer att skickas i ett separat utskick efter sammanträdet. 
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§ 8 

Uppföljning balanslista  
Christina Sönnergren gick igenom balanslista för 2024. Balanslistan kommer att uppdateras med 
svar utifrån de senast insända frågorna från Rådens representanter och skickas med som bilaga till 
protokollet.   
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§ 9 

Information äldreomsorg kommunal hemtjänst   
Gabriella Rodling, avdelningschef äldreomsorg, informerade om att det från 1 januari 2024 trädde i 
kraft ett nytt LOV avtal. Den kommunala hemtjänsten är med nya avtalet endast verksamma i 
centralorten och har i dagsläget cirka 173 brukare. Nattpatrullen och trygghetspatrullen kommer 
fortsatt vara organiserade inom kommunal regi. Hemtjänsten har idag sin hemvist på Balder men 
kommer att flytta in i nya lokaler från den 1 mars i kommunhuset. Lokalerna har byggts om för att 
anpassas för verksamheten. Invigning av de nya lokalerna kommer att ske den 22 februari.  
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§ 10 

Uppföljning av LOV hemtjänstutförare 
Ronja Ask, enhetschef, myndighet för äldre- och funktionshinder, informerade hur de arbetar med  
avtalsuppföljningar för är att säkerställa att privata utförare och verksamheter som bedrivs i egen 
regi lever upp till fastställda krav i avtal och uppdrag. Enligt 3 kap 19§ kommunallagen har 
kommunstyrelsen och nämnderna inom sitt verksamhetsområde ansvar för att se till att 
verksamheter drivs enligt lagar, föreskrifter, mål och riktlinjer. Detta gäller oavsett om 
verksamheten utförs i egen regi eller av en privat utförare.  
 

Uppföljning har i huvudsak två syften:  

• kontroll att uppdrag utförs i enlighet med kraven i förfrågningsunderlag, anbud, avtal och 
enligt gällande lagar, föreskrifter, mål och riktlinjer 

• utgöra ett led i fortsatt utveckling av verksamheten.  
 

Idag finns fem godkända privata hemtjänstutförare samt kommunal hemtjänst. På kommunens 
hemsida går det att läsa om de olika hemtjänstutförarna, Hemtjänst - Nynäshamns kommun 
(nynashamn.se).  

  

https://nynashamn.se/service/omsorg--stod/stod-till-aldre/stod-i-hemmet/hemtjanst
https://nynashamn.se/service/omsorg--stod/stod-till-aldre/stod-i-hemmet/hemtjanst
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§ 11 

Information trafikfrågor  
Birgitta Larsson, trafikingenjör, kom och besvarade frågor som Rådet önskade få svar på.  

1. Vi har tidigare tagit upp frågan om övergångsställe vid Sara Carolinas busstorg i Ösmo och 
ser att en översyn över var det borde finnas sådana även behövs i Nynäshamn. Som det nu 
är saknas det till exempel utan för kvarteret Apotekaren mot Folktandvården och 
Stadsmissionens butik (m. flera). Det finns en H - parkeringsplats på Lövlundsvägen men 
ingen övergång för den som inte kan springa över den starkt trafikerade gatan. 

Svar: Birgitta Larsson svarar att när det gäller övergångsstället vid Sara Carolinas busstorg i 
Ösmo pågår ett översynsarbete.  

En kartöversikt över befintliga möjliga parkeringar med handikapptillstånd i centrum visas samt 
var övergångsställe finns placerade idag. Här pågår ett arbete med att åtgärda i trafikmiljön i 
syfte att minska att farliga situationer uppstår. Övergångsställen som anläggs idag kommer att 
förses med taktilaplattor och kontrastmarkering samt att ha en slät övergång. 

2. Agneta Tjärnhammar, SPF Moringen, ställer under mötet fråga till Birgitta Larsson om att 
övergångsställen i kommunen behöver förstärkas med bättre ljuspunkter. 

Svar: Birgitta Larsson svarar direkt på mötet att det pågår ett arbete inom kommunen med att 
se över ljuspunkter på flertalet platser för att trygghetsskapa.  

 

3. Uppfarten till kyrkan i Nynäshamn är väldigt mörk. Från höst till långt fram i vår är det 
omöjligt att se något överhuvudtaget, inte ens med helljus! Både vuxna och barn vistas i 
Församlingshemmet och måste passera uppfarten. 

 

Svar: Birgitta Larsson ber att få återkomma i frågan. 
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§ 12  

Information från nämnder 

Helena Göransson (L), informerade från socialnämndens senaste sammanträde följande punkter: 

• Att östra Samordningsförbundet besökt socialnämnden och informerat kring ”Skola och 
arbetsliv” 

• Ekonomiskt läge 
• Tilläggsansökan till brottsofferjouren som ansökt om ett extra anslag 
• Riktlinje ekonomiskt verksamhetsstöd 
• Delegationsbeslut  
• Informationsärende gällande ”Inrättande av ett nytt äldreutskott”, som kommer behandlas 

som ett beslutsärende på socialnämndens sammanträde den 28 februari  
• Informationsärende om ny interrimchef på beställaravdelningen 
• Information om Familjecentralen  
• Information om Sig och SSPS 
• Hemtjänstens nya lokaler har en invigning den 22/2 kl.12-13. 

Roger Almstedt (SD) informerade från barn- och utbildningsnämnden att en ny skola ska byggas i 
Sunnerby och att den kommer att handikappanpassas. 

Rolf Hofsten (PPiN), informerade från kommunstyrelsen om att i kommunfullmäktige kommer beslut 
tas 15 februari om bidrag till föreningar samt folkomröstningen om hemtjänsten.  

Från samhällsbyggnadsnämnden och kultur- och fritidsnämnden fanns ingen representant 
närvarande på dagens möte, därför finns ingen information att delge. 

Roland Junerud (S) informerade om att volontärer på Balder skapat en förening som heter Balders 
vänner. Balders vänner önskar överta de möbler som idag finns i samlingssalen på Balder. Christina 
Sönnergren (M) svarar att kommunen utifrån kommunallagen inte har rätt att skänka möbler. 
Christina berättar att det eventuellt finns planer på att öppna Stormogården som ett aktivitetshus, 
då kommer möbler från Balder behövas i egen verksamhet. 
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§ 13 

Övriga frågor 
 

Berit Åberg, ställer fråga utifrån artikel i Nynäshamns Posten, om äldreutskott. PRO undrar över 
varför de inte blivit informerade och framför att de önskar få mer information än vad de får idag 
gällande äldreomsorgsfrågor.   

Christina Sönnergren svarar att beslut om införande av ett äldreutskott kommer hanteras på 
socialnämndens sammanträde den 28 februari.   
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§ 14 

Mötet avslutas 
Ordföranden tackar för idag och välkomnar till nästa möten den 25 april. 
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